
آخرین جرقه های امید

پس از ســپری شدن دهه شــصت و آغاز دهه هفتاد 
بود که یکی از چراغ های همیشه روشن امید به آینده 
یعنی وصلت دختران و پسران رو به کم سو شدن رفت 
و آرام آرام رونق این بازار پرجنب وجوش که دهه شصت 
ســال های شکوفایی آن بود، رو به کسادی گذاشت تا 
امروز ایــن نمودار به عدد نگران کننده 1/8 نزول پیدا 
کند و آخرین جرقه های امید را به یأس تبدیل نماید. 
اگرچه طی دهه نود تا به امروز تلاش هایی از سوی دو 
قوه نظام یعنی مقننه و مجریه دراین باره شــده است 
و امتیازاتی را هم پیرامــون جوانی جمعیت و ازدواج 
در نظــر گرفته اند اما مشــکل اصلی عدم حمایت های 
عاطفی و عقلایی اســت که باید از طــرق ممکن به 
نسل های جدید القاء شــوند و دستگاه های مسئول و 
متولــی هم تمام هم وغم خود را صــرف رفع تنگناها 
و گشــودن بن بست های پیش رو نمایند تا 155 دفتر 
دانشجویی را ناچار سازند طی نامه ای به رئیس جمهور 
از وضع نابســامان خوابگاه های متأهلی دانشــگاهی 

شاکی باشند. 
این یکی از موارد معدودی اســت که فرزندان کشور 
را در زمانی که می توانند همدیگر را بهتر بشناســند و 
از این طریق به سنت مبارک ازدواج بپردازند مأیوس 
می کند زیرا اکثر این دانشــجویان در شــهرهایی که 
رتبه قبولــی آورده اند. غریب هســتند و بالطبع باید 
دوران آموزشــی خود را در خوابگاه ها ســپری کنند 
درحالی کــه متولی آن یعنــی وزارت علوم هیچگونه 
مساعدت و همیاری با قانون جوانی جمعیت نداشته تا 
یکی از چند ارگان کلیدی آن اینگونه قفل محکمی به 

راهکار ارتباط و وصلت جوانان بزند! 
حجت الاســلام مهدی فاطمی پور، معــاون فرهنگی 
و سیاســی نهــاد نمایندگی مقام معظــم رهبری در 
دانشــگاه ها، می گوید: »باید توجه داشــت که ســن 
مناســب ازدواج سن خاصی است که شما در آن سن 
هم میــل و انگیزه ازدواج دارید و هم ســختگیری ها 
و مته به خشــخاش گذاشــتن هایی وقتی سن بالاتر 
می رود آرام آرام بیشتر می شــود و ریسک پذیری کم 
می شــود. با افزایش ســن کم کم احساس عدم نیاز و 
اســتغنایی در افراد با سنین بالاتر به وجود می آید که 
آســیبی برای شــکل گیری زندگی بهنگام و تشکیل 
خانواده اســت به هر میــزان که ما بتوانیم شــرایط 
را به گونه ای پیش ببریم که افراد در ســن مناســب 
ازدواج کنند، طبیعتاً آســیب های حوزه های رفتاری 
و موضوعات این شــکلی کمتر می شود، خانواده های 
گرم تر و مناســب تری تشکیل می شــود و خانواده در 
حــوزه فرزندآوری هم می تواند موفق تر باشــد، چون 
وقتی خانواده دیرتر تشــکیل می شود، طبیعتاً امکان 
اینکه تعداد فرزندان بیشتری در خانواده شکل بگیرد 
هم خودبه خود از بین می رود. ما تمامی ازدواج هایی را 
که در دوره دانشجویی انجام می شود، رصد نکرده ایم، 
ولــی در آن ازدواج هایی که بچه هــا در برنامه های ما 
شرکت می کنند، در شرایطی که جمعیت قابل توجهی 
از مزدوجین دانشــجو هم در این برنامه ها هســتند، 
سعی کرده ایم به واســطه ارتباطات بعدی موردتوجه 

قرار دهیم. 
ما عمدتــاً بنای خود را بر فرهنگ ســازی و گفتمان 
ســازی ازدواج دانشــجویی، ازدواج آســان و ازدواج 
بهنگام گذاشــته ایم. اینکه این مطلــب را هم تبدیل 
به یک حالت مطالبه کنیم و هم بین قشــر دانشــجو 
پذیرش آن شــکل بگیــرد، یعنی افــراد بپذیرند این 
مدلی هم می توان ازدواج کــرد و اتفاقاً از مزایای آن 
بهره مند شــد. دســتگاه ها بعضاً پیگیری هایی کردند، 
جلساتی گذاشــتند، طراحی هایی داشــته اند، اما به 
لحــاظ عملیاتی در این میدان اتفــاق جدی نیفتاده 
اســت، ما تک وتوک مورد های خوبــی داریم. بعضی 
از دانشــگاه ها وارد شــدند، خیرین را پای کار آوردند، 
بلوک هایی را شروع کردند، اما اینکه یک اتفاق کلانی 
در ســطح کشور افتاده باشــد و عدد خوابگاه متأهلی 
جابه جا شده باشد، مثلًا یک ضریبی خورده باشد و دو 
یا سه برابر شده باشد، این اتفاق نیفتاده است.  وزارت 
بهداشــت نیز ابلاغ هایی به دانشگاه ها داشته، سندی 
تهیه شــده برای اینکه مطابــق آن چطور جلو بروند و 
چطــور این ظرفیت را افزایش دهنــد و اختیاراتی به 
دانشــگاه ها داده شده  است، ولی علت اینکه شاید این 
مکاتبه و نامه نگاری توســط دفاتر بســیج دانشجویی 
خطاب به ریاســت محترم جمهور اتفــاق افتاده این 
اســت که کف میــدان و به شــکل عملیاتی و عینی 
چیزی محقق نشده اســت و نیاز به توجه جدی تر به 
این حوزه است، این نامه درباره اهمیت و آثاری است 
که خوابگاه های متأهلی می تواند داشــته باشــند. در 
دانشــگاه های دیگر دنیا بعضاً پانسیون ها یا فضا هایی 
دارند که هم در اختیار دانشــجویان مجرد خود قرار 
می دهند و هم بعضاً در اختیار خانواده های آن ها قرار 
می دهند و پانسیون های خانوادگی و امکانات اینگونه 

نیز وجود دارد.
جدی ترین مشــکل الآن این است ما از سمت دولت 
تخصیص آنچنانی و مشــخصی برای ساخت خوابگاه 
متأهلــی نداریم یــا ردیف بودجه مشــخصی که به 
دانشگاه ها ابلاغ شــود و بگویند هرکدام از دانشگاه ها 
این عدد را گذاشتیم که بروند خوابگاه متأهلی بسازند. 
در مورد خوابگاه دانشــجویی برای متأهلی باید عرض 
کنم وضعیت حوزه آموزش عالی در این بخش مناسب 
نیســت، ما چه در دانشگاه های وزارت بهداشت و چه 
در وزارت علــوم عمدتاً یا خوابــگاه متأهلی نداریم یا 
بســیار محدود است و به نســبت دانشجویان متأهل 

مکفی نیست.« 
این خلاصه ای اســت از آنچــه وزارتخانه های علوم و 
بهداشــت به عنــوان دو نهاد کلیــدی در امر ترویج و 
افزایــش جمعیت جوانی ســرمایه گذاری می کنند تا 
طبیعتا آسیب های حوزه رفتاری را به مرورزمان کاهش 
دهــد اما نباید به همین جا ختم شــود زیرا هنوز هم 
خیرینی هستند که می توانند همچون مدرسه سازی و 
ایجاد خانه های بهداشتی نمکی هم به این آش بریزند 
و در ســاخت خوابگاه های متأهلی مشارکت نماید تا 

آخرین جرقه های امید خاموش نشود.

بی توجهی تا کی؟!

جمهــوری اســلامی ایران رســماً و قطعاً عضو ســازمان 
شانگهای شد و رئیس جمهور کشورمان نیز برای نخستین 

بار سحنران رسمی اجلاس شانگهای بود. 
رئیس جمهور در مراسم افتتاحیه بیست و سومین نشست 
سران سازمان شــانگهای گفت: در کنار نظامی گری، آنچه 
بسترســاز نظام سلطه غربی شده، ســلطه دلار بوده است 
و لذا هرگونه تلاش برای شــکل دهی به یک نظام عادلانه 

بین المللی، نیازمند حذف دلار است.
ســید ابراهیم رئیســی دیروز برای نخستین بار در جایگاه 
ریاست جمهوری ایران نهمین عضو اصلی سازمان همکاری 
شانگهای، در بیســت و سومین نشست سران این سازمان 
مهم منطقه ای، بزرگترین ظرفیت کشــورهای عضو برای 
وحــدت و صلح ســازی را ظرفیت تمدنی آنها دانســت و 
اظهار داشــت: اینک که این قاره کهن دوباره ســربرآورده 
باید با تکیه بر اخلاق، معنویت، عدالت، عقلانیت و احترام 
به کرامت انســانی، بار دیگر تمدن ســاز گردد. ســازمان 
همکاری های شــانگهای کــه نماد این »خانــواده بزرگ 
تمدنی« اســت اکنون در جایگاهی ایســتاده که می تواند، 
افق هــای جدیدی از همگرایی منطقــه ای و همکاری های 

امنیت ساز را بنا نهد.
رئیس جمهور کشــورمان اظهار داشــت:فرصت را مغتنم 
شــمرده و به نمایندگی از ملت و دولت جمهوری اسلامی 
ایران، مراتب خرســندی خود را به ســبب الحاق رسمی 
جمهوری اســلامی ایــران به عنوان نهمین عضو رســمی 
ســازمان همکاری شــانگهای ابراز می نمایم. همچنین از 
تلاش های صورت گرفته توسط دبیرخانه و اعضای محترم 

سازمان نیز صمیمانه تشکر می کنم.
رئیسی با اشــاره به این که جمهوری اسلامی ایران بر این 
باور است که سازمان همکاری شانگهای به عنوان سازمانی 
در حال رشــد با شــاخصه ها و ظرفیت های قابل توجه، از 
جایــگاه ممتــازی در ارتقــاء روند توســعه همکاری های 
سیاســی، امنیتی و اقتصادی برخوردار است، افزود: قطعاً 
مزایای عضویت رسمی جمهوری اسلامی ایران در سازمان 

همکاری شانگهای، در تاریخ ماندگار خواهد شد.

وی در ادامــه گفــت:در باب امنیت؛ تجربــه ملل مختلف 
در دو دهه گذشــته، بیش از پیش نشــان داده که امنیت، 
امــری درون زا و دســتاوردی جمعی اســت. صلح و ثبات 
پایدار، زمانی میسر می شــود که ملت های منطقه با تکیه 
بر آرمان های مشــترک برآمده از فرهنــگ و تمدن خود، 
بستر همکاری را فراهم آورند. امنیت منطقه ای از خواست 
ملت ها آغاز شــده، با اراده دولت ها قــوام یافته و به دور از 

مداخله قدرت های سلطه گر میسر می گردد.
رئیس جمهــور در بخش دیگر ســخنانش درباره اهمیت 
ســازمان در بحث اقتصادی گفت:در باب اقتصاد؛ سازمان 
همکاری شــانگهای بیش از 60 درصد منطقه اوراســیا و 
بیش از 40 درصــد از جمعیت جهان را به خود اختصاص 
داده اســت. این ظرفیت عظیم، توان بالقوه گسترده ای را 
به این سازمان برای توسعه تجارت و تعمیق همکاری های 

اقتصادی در اشکال مختلف اعطا کرده است.
وی افزود:گســترش اســتفاده از ارزهای ملــی در تجارت 
بین المللــی و مبــادلات مالی میان اعضای این ســازمان 

و شــرکای تجاری آنهــا، نیازمند توجه جدی تری اســت. 
جمهوری اســلامی ایران از هرگونه اقــدام جهت معرفی 
ابزارهای مالی پرداخت، مبتنی بر فناوری های نوین، جهت 
تسهیل تبادلات مالی میان اعضا و شرکای تجاری، به ویژه 

در چارچوب های چندجانبه، استقبال می کند.
وی گفــت:در بــاب تقویــت پیوندها؛ توســعه اقتصادی 
همگانی مستلزم گســترش پیوندها و مسیرهای ترانزیتی 
و مواصلاتی در منطقه اســت. گسترش این پیوندها صرفا 
با رعایت حق حاکمیت کشــورها می تواند به هدف والای 

همگرایی اقتصادی نائل  آید.
رئیــس جمهــور کشــورمان در باب وحــدت اعضا گفت: 
پیوندهای تاریخی و تمدنی میان کشورهای عضو سازمان 
همکاری شــانگهای آرمان ها، اهداف و منافع مشترک را به 
ارمغان آورده و ما را به ســوی تعریفی مشترک از امنیت و 
توســعه رهنمون می کند. مهمترین گام در تقویت وحدت،  
حفاظت از هنجارهای مترقی بومی، قاعده سازی بر اساس 
آن هنجارهــا و ممانعت از غلبه هنجارهای غربی اســت تا 

مفاهیم همکاری جویانه از معانی واقعی خود تهی نشــوند.
بزرگترین ظرفیت ما برای وحدت و صلح ســازی، ظرفیت 

تمدنی ماست. 
رئیســی در باب احترام به حق حاکمیت ملت ها نیز گفت: 
چندجانبه گرایــی در جهــان معاصر به معنای تشــریک 
مساعی و هم افزایی کشــورهای مستقل برای نیل به خیر 
مشترک اســت. چنین برداشــتی از چندجانبه گرایی در 
تعارض با ائتلاف ســازی های امنیتی برای ترویج خشونت 
و خصومت با ســایر کشورها است. چندجانبه گرایی واقعی، 
بــه نفع ملت هاســت و نــه در خدمت قدرت هــا. در پرتو 
احترام به حق حاکمیت کشــورها و تکیه بر همکاری های 
 ســودمند متقابل، اهــداف والای امنیت و توســعه پایدار 

قابل تحقق است.
رئیس جمهور در همین زمینه به جنایات اســرائیل اشاره 
کرد و گفت: جنایات امروز رژیم صهیونیســتی در اردوگاه 
جنین، یادآور جنایات دردناک اشــغال فلســطین در سال 
1948 می باشــد. رژیم صهیونیســتی نماد عینی تجاوز به 

حق حاکمیت ملت هاست.
وی در باب محیط زیســت اظهار داشت: یکی از مهم ترین 
تهدیدهایــی که جامعه جهانــی را در دوران حاضر تهدید 
می کنــد تغییرات آب و هوایی اســت. تغییــرات اقلیمی 
امــکان تبدیل شــدن به تنش هــای ژئوپلتیکــی را دارد 
که می تواند کشــورها را بــا بحران هــای امنیتی پیچیده  
دســت به گریبان کند. منطقه ما نیز بــا انواع تهدیدهای 
زیســت محیطی نظیر کمبود منابــع آب و گرمایش هوا و 
فرســایش خاک مواجه اســت. ماهیت ایــن تهدیدها به 
گونه ای اســت که جز در پرتو همکاری هــای چندجانبه، 
درک آســیب های احتمالی در دراز مدت و تنظیم قواعد و 
مقررات در چارچوب سازمان های منطقه ای امکان مقابله با 
آنها وجود ندارد. در همین راســتا جمهوری اسلامی ایران 
بر این باور اســت که با ایجاد ســازوکارهای چندجانبه از 
جمله تشکیل کارگروه های مشترک برای مدیریت و توزیع 
 عادلانــه منابع آبی، می توان مانع از تبدیل شــدن اینگونه 

چالش ها به تنش شد.
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گزارش
رئیسی در اجلاس شانگهای: 

نظم عادلانه بین المللی، نیازمند حذف دلار است

11 ســال از تصویب قانون همسان سازی حقوق بازنشستگان در مجلس شورای 
اسلامی می گذرد و کم  توجهی هر ساله به این قانون در لایحه بودجه و محدودیت 

منابع دولت، باعث شده است این موضوع دچار یک عقب  ماندگی جدی شود.
بــه گــزارش فارس، حــدود 11 ســال پیش مجلس شــورای اســلامی قانون 
همسان سازی حقوق بازنشستگان را تصویب کرد تا حقوق بازنشستگان در بازه ای 
مشخص همسان با حقوق شاغلان شود؛ با این حال، سال ها از تصویب این قانون 
توسط مجلس می گذشت و خبری از اجرای این قانون نبود و قرار بود منابع لازم 
برای اجرای این قانون توســط دولت تأمین شود؛ اما کم  توجهی هر ساله به این 
امر در لایحه بودجه یا در حالت خوشــبینانه محدودیت منابع دولت، باعث شده 

است که این موضوع دچار یک عقب  ماندگی جدی شود.
اوایل سال 1399 بود که سازمان برنامه و بودجه، 10 هزار میلیارد تومان بودجه 
برای همسان سازی حقوق بازنشســتگان کشوری و لشکری اختصاص داد و در 
این میان بازنشســتگان تامین اجتماعی اعتراض کرده و خواستار همسان سازی 
حقوق خود شــدند، به طوری که انجمن های صنفی بازنشستگی کارگری نسبت 

به این  موضوع اعتراض و تأکید کردند که پیگیر حقوق شان هستند.
پس از اعتراض جدی بازنشســتگان، هفته گذشته در جریان بررسی برنامه هفتم 
توسعه، پیشــنهادی برای همسان سازی حقوق بازنشستگان کشوری، لشکری و 
تامین اجتماعی تصویب شــد و قرار است این لایحه در قالب پیشنهاد و مصوبه 
کمیسیون برنامه و بودجه به کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم داده شود و در 
مورد آن تصمیم گیری شود که این امر خبر خوبی برای بازنشستگان خواهد بود. 
 ابتدای هفته جاری، حمیدرضا حاجی بابایی، رئیس کمیســیون برنامه و بودجه 

مجلس از تصویب موضوع همسان سازی حقوق بازنشستگان کشوری، لشکری و 
تامین اجتماعی در کمیســیون متبوع خود خبر داد و گفت: برای توسعه عدالت 
اجتماعی و رفع مشــکل کارکنان شــاغل و بازنشســته برنامه نظام پرداخت از 
وضعیت کنونی به ســوی عدالت محوری هدایت خواهد شــد، که بتوانیم شاهد 
عدالت در پرداختی ها باشــیم. همســان ســازی حقوق یکی از مطالبات جدی 

بازنشستگان محسوب می شود و باید به درستی مورد پیگیری قرار گیرد.
ســید محمدرضا میرتاج الدینی، عضو کمیســیون برنامه و بودجه و محاســبات 
مجلس عقیده دارد که بازنشستگان بتوانند 90 درصد حقوق شاغلین را دریافت 
و از آن بهره مند شــوند و می گوید: »بازنشستگان همواره مطالبه همسان سازی 
حقوق خود را از نمایندگان پیگیری می کنند و ما باید در برنامه هفتم توســعه 
حکم روشــن و شفافی را در زمینه همسان ســازی حقوق بازنشستگان در نظر 
بگیریم و شرایط به نحوی باشد که بازنشستگان بتوانند 90 درصد حقوق شاغلین 

را دریافت و از آن بهره مند شوند.«
محمدرضا دشــتی اردکانی نماینده مردم اردکان نیز با اشاره به اینکه متاسفانه 
بازنشســتگان در برخی امور معیشتی شــرمنده خانواده خود هستند، می گوید: 
»این وضعیت نباید در جامعه ما اتفاق بیفتد؛ این بازنشســتگان زمانی از بهترین 

نیروهای انسانی کشــور بوده اند و باید به آنها به درستی رسیدگی شود.  ما باید 
بازنشســتگان را به عنوان بزرگان جامعه قلمداد کنیم و آنان را مورد تکریم قرار 

دهیم.«
وحید شــقاقی شهری کارشــناس مســائل اقتصادی معتقد اســت: »دریافتی 
بازنشســتگان بسیار کمتر از کارمندان فعلی است، به عنوان مثال در حال حاضر 
معلمان خواستار افزایش حقوق خود هستند در صورتی که بازنشستگان آموزش 
و پرورش نیز با مشکلات بیشــتری نسبت به معلمان امروزی دست و پنجه نرم 
می کنند، بنابراین در صورتی که قرار باشــد حقوق معلمان اضافه شــود، حقوق 

بازنشستگان فرهنگی نیز باید بالا برود.«
حمید حاجی اسماعیلی کارشناس مسائل اقتصادی، با اشاره به اینکه  بازنشستگان 
در حال حاضر با مشــکلات معیشتی  با توجه به افزایش قیمت ها در بازار روبه رو 
هستند، می گوید: در سال گذشته یک مرحله از همسان سازی حقوق بازنشستگان 
انجام شــد، اما این مسأله برای کسانی که در سطح پایین درآمدی هستند، تاثیر 
چندانی نداشت، به طوری که اکنون بسیاری از مستمری بگیران تامین اجتماعی 
4 و زیر 4 میلیون تومان دریافتی دارند که این موضوع به هیچ عنوان نمی تواند، 
مشکلی از بازنشســتگان حل کند. افرادی که دریافتی بالایی داشتند، این طرح 

برای آنها تاثیر زیادی داشت و حقوق آن ها با افزایش قابل توجهی روبه رو شد.
با توجه به اینکه دولت در لایحه برنامه هفتم توسعه، این مورد را پیش بینی کرده 
اســت، انتظار می رود که با هماهنگی دســتگاه های تقنینی و نظارتی و اجرایی، 
هرچه زودتر شاهد عملیاتی شدن این طرح باشیم تا منافع بازنشستگان، در کنار 

توجه به امکانات دولت برای افزایش هزینه ها، محقق شود.

 سرنوشت همسان سازی 
حقوق بازنشستگان چه می شود؟

چهارمین نشســت تخصصی از سلسله نشست های هم 
اندیشی درباره لایحه حمایت از فرهنگ عفاف و حجاب 
با حضــور جمعی از بانــوان صاحب نظر حــوزه زنان و 

خانواده و رئیس مجلس برگزار شد.
چهارمین نشســت تخصصی از سلســله نشســت های 
هم اندیشــی درباره لایحه حمایــت از فرهنگ عفاف و 
حجــاب با حضور جمعی از بانوان صاحب نظر حوزه زنان 

و خانواده و رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار شد.
در این جلســه که شامگاه دوشنبه )12 تیر( در مجلس 
شورای اسلامی و با حضور جمعی از بانوان نخبه، صاحب 
نظر، اندیشــمند و پژوهشگر حوزه زنان و خانواده برگزار 
شد، بانوان حاضر به بیان دیدگاه های خود درباره لایحه 
تقدیمی دولت برای حمایت از فرهنگ عفاف و حجاب و 

ابعاد مختلف این لایحه و نیازهای آن پرداختند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در 
پایان این نشســت که حدود 3 ساعت به طول انجامید 
با بیان ایــن که موضوع عفاف و حجــاب در همه ابعاد 
و طیف های جامعه بدون اســتثنا اثرگذار است، گفت: 
در حیــن اینکه قصد داریم موضوع را با ســرعت پیش 
ببریم، به دقت نیز تأکید داریم و لازم است ابعاد مختلف 
این مســئله بررسی و قانونی تدوین شود که هم به همه 
ســاحت های موضوع عفاف و حجــاب توجه کند، هم 
اجرایی باشــد و هم نهادهای مرتبط با این مقوله را در 

همه زمینه ها، مسئولیت پذیر کند.
وی افزود: از پاییز ســال گذشــته تاکنــون در محافل 
مختلــف، نظرات و دیدگاه های نخبگان را شــنیده ایم و 
این جلســه نیز در ادامه همین سلســله نشست ها برای 
واکاوی زوایــای مختلف این موضوع و شــنیدن تحلیل  

صاحب نظران است.
قالیبــاف با تاکیــد بر لزوم جمع ســپاری در بررســی 

موضوعات مهم در مجلس بــه ویژه درباره لایحه عفاف 
و حجاب، تصریح کرد: با جمع سپاری این موضوع تلاش 
می کنیم دیدگاه های نخبگان و صاحب نظران این حوزه 
شنیده شــود تا به یک قانون جامع و موثر برسیم و لذا 
از همه نخبگان جامعه و مخصوصا صاحب نظرات دعوت 
می کنــم که در باره این لایحــه دیدگاه های خود را از 
طریق سامانه جمع ســپاری که روی پایگاه الکترونیکی 

مجلس در دسترس قرار گرفته است، به ما ارائه کنند.
رئیــس مجلس تصریح کرد: به جهت اینکه لازم اســت 
این لایحه در سریع ترین زمان ممکن به تصویب برسد،  
این ســامانه طراحی شــده تا همه بتوانند دیدگاه های 
خــود درباره این لایحه را در زمــان کوتاهی به مجلس 

منتقل کنند.
در این نشست جمعی از بانوان فعال و نخبه حوزه مسائل 
زنان و خانواده به ارائه دیــدگاه های خود درباره لایحه 
تقدیمــی دولت و نیز مســائل و ملاحظات مرتبط با آن 

پرداختند.
علاوه بر نشســت های متعدد که از پاییز ســال گذشته 
توســط قالیباف برای شــنیدن دیــدگاه صاحب نظران 
در موضوعــات مختلف از جمله مســائل زنان و خانواده 
برگزار شــده، طی هفته های اخیر نیز 3 جلسه با حضور 
نخبگان و اندیشــمندان دانشــگاهی، حوزوی و فعالان 
حــوزه خانواده و مســائل اجتماعی و جامعه شناســی 
در تهران و مشــهد بــا حضور رئیس مجلس شــورای 
 اســلامی برای بررسی ابعاد لایحه عفاف و حجاب برگزار 

شده است.
براســاس این گزارش، »ســامانه جمع ســپاری« برای 
دریافــت دیدگاه های صاحب نظران دربــاره این لایحه، 
در پایگاه الکترونیکی جامع مجلس شــورای اسلامی به 

آدرس parliran.ir در دسترس قرار دارد.

درخواست قالیباف از نخبگان برای ارائه دیدگاه های خود 
درباره لایحه حجاب به مجلس

امیر سرلشکر موسوی با بیان اینکه نیروی دریایی ارتش 
پرچم اقتدار نظام مقدس جمهوری اســلامی را در دنیا 
به اهتزاز درآورده اســت، گفت: نیروی دریایی ارتش هر 
کجا که لازم باشد قاطعانه در برابر ابرقدرت ها می ایستد.
امیر سرلشکر ســید عبدالرحیم موســوی، فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسلامی ایران  در آیین افتتاح بیمارستان 
96 تختخوابــی بین المللی نبوت نیــروی دریایی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران در بندر کنارک، ضمن تبریک 
دهه امامت و ولایت اظهار داشت: امروز؛ روز شکرگذاری 
در منطقه کنارک است؛ چرا که با کمک وزارت بهداشت 
موفق شدیم خواست و اراده قلبی فرمانده معظم کل قوا 
)مدظله العالی( برای افتتاح و بهره برداری از بیمارستان 

در منطقه کنارک را محقق کنیم.
فرمانده کل ارتش افزود: خدا را شــاکریم که افتتاح این 
بیمارستان در یکی از مهمترین مناطق راهبردی کشور 

اتفاق افتاده است.
وی بــا بیان اینکه در منطقه سیســتان و بلوچســتان 
ظرفیت های بسیار زیادی وجود دارد که در صورت احیا 
می تواند کشور را پشتیبانی کند، تاکید کرد: با نگاه ویژه 
فرمانــده معظم کل قوا )مدظلــه العالی( و انگیزه ای که 
در دولت سیزدهم وجود دارد، امیدواریم شاهد اقدامات 

مهم و تاثیرگذار بیشتری در این مناطق باشیم.
وی به شایســتگی های مردم این منطقه اشــاره کرد و 
افــزود: در اغلب روســتاهای مرزی، با مــردم عزیز این 
مناطق نشســت و برخاست داشته ایم و کافی است یک 
روز با مردم این مناطــق زندگی کنید و ببینید که این  

عزیزان بسیار قدرشناس و دوست داشتنی هستند.
امیر سرلشــکر موســوی همچنین با بیان اینکه نیروی 
دریایــی ارتش پرچم اقتــدار نظام مقــدس جمهوری 
اســلامی را در دنیا به اهتزاز درآورده اســت، بیان کرد: 

نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران هر کجا که 
لازم باشد قاطعانه در برابر ابرقدرت ها می ایستد.

وی بــه اقدامــات مردم یاری ارتش جمهوری اســلامی 
ایران اشاره کرد و گفت: نیروی دریایی ارتش در مناطق 
کم برخــوردار، به یاری مــردم می شــتابد و خداوند را 
شــاکریم که این افتخار نصیب ارتش جمهوری اسلامی 

ایران شده است.
امیر سرلشــکر موسوی در پایان خاطرنشان کرد: افتتاح 
بیمارستان بین المللی 96 تختخوابی نبوت نیروی دریایی 
ارتش در کنارک جلوه ای از هماهنگی و هم افزایی ارتش 
و دولت انقلابی سیزدهم در خدمت به مردم را به نمایش 
گذاشت که به بهترین نحو ممکن با کمک وزیر بهداشت 

و عوامل این وزارت خانه به بهره برداری رسید.
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران نیز 
در این مراسم اظهار داشــت: بیمارستان بین المللی 96 
تخت خوابی »نبوت« کنارک در راســتای اجرای فرمان 
رهبر معظم انقلاب مبنی بر توسعه سواحل مکران توسط 
وزارت بهداشــت و نیروی دریایی ارتــش و با همکاری 
ســتاد اجرایی فرمان امام)ره( در فضایی به وسعت پنج 
هکتار احداث شده که امروز شاهد بهره برداری آن در در 

منطقه سوم دریایی نبوت کنارک هستیم.
امیر دریادار شــهرام ایرانی افزود: این بیمارستان دارای 
بخش هــای مختلــف تخصصی و فوق تخصصی شــامل 
اورژانــس، کلینیک تخصصی، بخش های بســتری زنان 
،مــردان و اطفال، جراحی داخلی، آی ســی یو، ســی 
سی یو، ان آی ســی یو، فیزیوتراپی، دیالیز، رادیولوژی، 
آزمایشگاه و دندانپزشــکی و بخش های آموزشی شامل 
آمفی تئاتر، کتابخانه، پاویون و کلاس های درسی هست 
که به منظور آموزش در جنب این بیمارستان طراحی و 

ساخته شده است.

سرلشکر موسوی:

نیروی دریایی ارتش  قاطعانه در برابر ابرقدرت ها می ایستد

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید


